
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII.2018

z XXXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 
23 kwietnia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.00 – 17.25

W sesji uczestniczyło 13 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                                         - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                                            - Adam Biernacki
- dyr. GOPS                                                                                  - Aneta Maj-Desperak
- dyr. Gminnej Biblioteki Publicznej                                           - Renata Małyska-Pilśniak
- dyr. GOKSiR                                                                              - Małgorzata Izydorczyk 
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P r o p o n o w a n y  p o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Zapytania mieszkańców (około godz. 14.30).  
8. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  za  rok  2017 

(Dyr. GOKSiR w Przystajni).
9. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  za  rok  2017  (Dyr.  GBP 

w Przystajni).
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2017 (Dyr. GOPS).
11. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych za rok 2017 (Inspektor M. Okaj).
12. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  rok  2017 

(Inspektor M. Okaj).
13. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  648/3  w  m.  Przystajń 
(Inspektor M. Drynda),
2) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 248/2 w m. Kuźnica Nowa 
(Inspektor M. Drynda),
3) zmiany Uchwały Nr XXXVII.331.2018 Rady Gminy Przystajń z  dnia 19 marca 2018 r. 
w  sprawie  zaciągnięcia pożyczki  długoterminowej  na „Budowę  kanalizacji sanitarnej 
w miejscowościach Antonów, Kuźnica Nowa oraz budowę dodatkowego zbiornika na wodę 
pitną na stacji uzdatniania wody w miejscowości Przystajń” (Skarbnik Gminy),
4) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2018 rok (Skarbnik Gminy).

14. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania Radnych.
15. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
16. Zamknięcie sesji.
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A d 1
Otwarcia  sesji  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Przystajń, Radna  Henryka  Kapuścik. 
Powitała wszystkich obecnych na sali. 

A d 2
Przewodnicząca  Rady  Gminy stwierdziła  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było 
11  Radnych.  Brak  Radnego  Edwarda  Chameli,  Zbigniewa  Kmiecia,  Zenona  Piśniaka  i  Jacka 
Pilarza.

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła Radnym propozycję porządku obrad. 
Porządek obrad ustalono jednogłośnie (11 Radnych za).

A d 4
Przewodnicząca poinformowała, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się 
z nim zapoznać. Dlatego poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (11 Radnych za).

A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu. 
Dotarł Radny Edward Chamela.
Radny Jan Sas zapytał ile będzie wynosiła stawka opłaty za usługi wodne.
Wójt odpowiedział, że jeszcze dokładnie nie wiemy.
Inspektor Małgorzata Drynda dopowiedziała, że stawka opłaty za usługi wodne będzie wynosiła 
około 1,00 zł za 1 m² rocznie. Nie wie czy będzie to kogokolwiek dotyczyło. Ta opłata będzie  
dot.  działek  powyżej  3500  m²,  utwardzonych  powyżej  70  %  powierzchni  nieruchomości 
z powierzchni biologicznie czynnej  na obszarach nieujętych w systemy kanalizacji  otwartej  lub 
zamkniętej.
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał co w przypadku gdy mieszkańcy sami do Urzędu Gminy nie 
zgłoszą nieruchomości objętych opłatami za usługi wodne. 
Wójt  odpowiedział, że Urząd Gminy będzie od mieszkańców wymagał deklaracji, podobnie jest 
z podatkiem od środków transportowych. Będziemy chcieli również w tym roku sprawdzić podatek 
od nieruchomości w terenie.
Mieszkaniec Gminy Zbigniew Sabok poinformował, że w Borze Zajacińskim obok szkoły na jego 
działce firma wykonująca drogę powiatową zasypała staw,  ale  oprócz tego zostawiła  tam dużo 
gruzu i nie uporządkowała terenu. 
Wójt  odpowiedział, że zrobimy wszystko, żeby tę Pana nieruchomość uporządkować. Będziemy 
naciskać  na  Starostwo Powiatowe,  żeby wpłynęło  na  wykonawcę i  żeby wykonawca ten  teren 
uporządkował, ponieważ nie jest to właściwie zrobione. 
Radny  Józef  Chrzęstek powiedział,  że  jego  zdaniem koszty  uporządkowania  tego  terenu  nie 
byłyby takie duże i dlatego firma powinna to zrobić.
Radny Jan Sas powiedział, że on tego nie rozumie skąd te żądania względem gminy, skoro to jest 
prywatna działka i właściciel chciał tego zasypania stawu. Nie wie dlaczego gmina ma się z tego 
tłumaczyć. 
Przewodnicząca  powiedziała,  że  pomoc  gminy  będzie  tylko  taka,  że  postara  się  wpłynąć  na 
Starostwo Powiatowe – inwestora budowy drogi, żeby wykonawca ten teren uporządkował. 

A d 6
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił  Przewodniczący Komisji – Radny 
Janusz Leśniak.
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania Komisji Rewizyjnej.
Brak uwag i zapytań.
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Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Kultury i  Zdrowia  przedstawił  Przewodniczący 
Komisji – Radny Robert Bastrzyk.
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Komisji  Oświaty, 
Kultury i Zdrowia.
Brak uwag i zapytań.

A d 7
Przewodnicząca zapytała czy mieszkańcy obecni na sali, mają jakieś zapytania.
Mieszkaniec  Gminy  Zdzisław  Zawierucha powiedział,  że  Wójt  na  ostatnim  wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Przystajń powiedział, że wypłacił mu po 15,00 zł za 1 m², 
a tak nie było, ponieważ była to stawka 12,00 zł za 1 m². Przekazał Radnym protokół z negocjacji 
dot. ustalenia wysokości odszkodowania za grunt na poszerzenie drogi gminnej. 
Wójt odpowiedział, że Państwo Zawierucha wyrazili zgodę na wypłatę odszkodowania za przejęty 
grunt i uważa ten temat za zakończony. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał  czy Wójt wypłacał odszkodowania za przejęty grunt pod 
drogę po 15,00 zł.
Skarbnik odpowiedziała, że w tamtym czasie były wypłacane odszkodowania za przejęty grunt 
pod drogę nawet po 10,00 zł. 
Wójt  powiedział, że zmyliła go kwota 1 500,00 zł i dlatego powiedział, że Państwo Zawierucha 
dostali po 15,00 zł za 1 m² za co przeprasza, że wprowadził w błąd.  
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz  zapytała  na  jakim  etapie  jest  plan 
zagospodarowania przestrzennego. 
Wójt odpowiedział,  że  jesteśmy  nieliczną  gminą,  która  robiła  plan  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Przystajń dla  całego obszaru  Gminy Przystajń.  Wojewoda nam ten plan 
zakwestionował i w związku z tym nam go uchylił. Jesteśmy na etapie weryfikowania wniosków 
dot. gruntów leśnych. Ma nadzieję, że przed wakacjami plan ponownie wróci pod obrady Rady 
Gminy. 
Dotarł Radny Zenon Piśniak. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz  zapytała czy Pan Wójt zajął się protokołami 
z  zebrania  wiejskiego  –  dot.  druków  protokołów  sporządzonych  przez  Pana  Rafała  Kośnego, 
2 czy 3 lata temu.
Wójt  odpowiedział, że my jako urząd ułatwiliśmy sołectwom zrobienie protokołu w postaci tego 
formularza druku. Pan Rafał Kośny dostaje protokoły z zebrań sołeckich tylko i wyłącznie wtedy 
kiedy jest to zebranie związane z funduszem sołeckim. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz  powiedziała,  że  urząd  nie  otrzymuje 
prawdziwego protokołu, który był przez nią napisany. 
Radna Zdzisława Kulej zapytała o płytki w OSP w Kamińsku. 
Wójt odpowiedział, że zapytanie zostało zrobione i wykonawca został już wybrany.   
  
A d 8
Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury  Sportu  i  Rekreacji  za  rok  2017 
przedstawiła  Dyrektor  GOKSiR  Małgorzata  Izydorczyk –  stanowi  załącznik  do  protokołu. 
Podziękowała za zakup kosiarki. Jest im ona bardzo potrzebna, ponieważ mają 40 ha murawy do 
wykoszenia rocznie.
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania.
Radny Zenon Piśniak zapytał jak wygląda temat podwyżki dla Kapelmistrza.
Dyrektor  GOKSiR  Małgorzata  Izydorczyk odpowiedziała,  że  podwyżka  została  przez 
Kapelmistrza zaakceptowana i pracuje dalej. Zaprosiła na Ogólnopolski Turniej Tańca Break Dance 
"NO LIMITS DAY VI" dnia 13 maja 2018 o godz. 15.00 w Przystajni.

A d 9
Sprawozdanie z działalności Gminnej  Biblioteki Publicznej  za rok 2017 przedstawiła Dyrektor 
Gminnej Biblioteki Publicznej Renata Małyska-Pilśniak – stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania.
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Brak uwag i zapytań.
Zwolnił się Radny Zbigniew Marczak.
Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  Renata  Małyska-Pilśniak  zaprosiła  na  spotkanie 
autorskie z Karoliną Wilczyńska dnia 9 maja 2018 r. o godz. 16.30 i na rodzinny rajd rowerowy 
„Nasza Mała Ojczyzna” - „Odjazdowy Bibliotekarz” dnia 12 maja 2018 r. o godz. 10.00. 

A d 10
Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  za  rok  2017 przedstawiła 
Dyrektor GOPS Aneta Maj-Desperak – stanowi załącznik do protokołu. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz  zapytała  z  jakiego  powodu  gmina  wydała 
10 decyzji dot. zdrowia.
Dyrektor GOPS odpowiedziała, że ze względów zdrowotnych były wydane te decyzje. Jak rodzina 
mieści się w kryteriach dochodowych to mogą zapłacić świadczenie usług zdrowotnych.
Radny Jan Sas zapytał czy świadczeń 500+ przybywa czy ubywa.
Dyrektor GOPS odpowiedziała, że w 2017 r. przybyło 50 wniosków dot. 500+.  

A d 11  i  A d 12
Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  za  rok  2017  i  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2017 przedstawiła Inspektor Marta Okaj – stanowią załącznik do protokołu. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy liczba uzależnionych od alkoholu 
i narkotyków się zwiększyła czy się zmniejszyła. 
Inspektor Marta Okaj odpowiedziała, że się zmniejszyła.  

A d 13
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 648/3 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Radny Edward Chamela uważa, że brakuje odpowiednich danych w projektach uchwał dot. tego 
ile działka ma kosztować. 
Wójt odpowiedział, że najczęściej jest tak, że cena jest nieznana, ponieważ nie mamy wyceny tej  
działki. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVIII.336.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 648/3 w m. Przystajń jednogłośnie  (12 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

2. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 248/2 w m. Kuźnica Nowa

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Radca Prawny powiedział, że w przypadku nabycia nieruchomości przez gminę musi być podjęta 
przez Radę Gminy Przystajń uchwała dot. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. Cena jednak 
nie może być ujęta w tej uchwale. 
Wójt powiedział,  że  cena  za  tę  nieruchomość  miała  być  większa,  ale  w  wyniku  negocjacji 
z Państwem Wachowskim uzyskaliśmy kwotę 4 500,00 zł. 
Radny Edward Chamela uważa,  że my 40 lat  użytkowaliśmy tę działkę,  więc powinniśmy ją 
przejąć nieodpłatnie. 
Wójt odpowiedział, że właścicielem tej działki nie jest gmina i jeździmy po niej bezprawnie. 
Radny  Jan  Sas stwierdził,  że  Państwo  Wachowscy przez  40  lat  użytkują  działkę  od  Agencji 
i  powinni  ją przejąć,  a  gmina skoro korzysta  z  tej  działki  to  powinna tę  działkę przejąć przez 
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zasiedzenie.  Wedle  tej  ceny  o  której  mówił  Pan  Wójt  za  1  ha  ziemi  musielibyśmy  zapłacić 
30 000,00 zł. 
Radca Prawny powiedział, że opłata od wniosku dot. zasiedzenia to koszt 2 000,00 zł. 
Wójt  dopowiedział,  że  trzeba  byłoby  jeszcze  założyć  sprawę  sądową  i  nie  ma  pewności,  że 
wygralibyśmy ją, a koszty podziału geodezyjnego to kolejne 3 000,00 zł. Właściciel mógłby do nas 
jeszcze wystąpić o bezumowne użytkowanie jego nieruchomości. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał co będzie jeżeli hipotetycznie ci Państwo będą chcieli więcej 
np. 8 000,00 zł.
Wójt odpowiedział, że nie ma co spekulować. Cena z Państwem Wachowskim jest już ustalona.
Radny Edward Chamela poprosił Radcę Prawnego o to, żeby napisał mu opinię prawną dot. tego, 
że na uchwale nie musi być podanej ceny. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVIII.337.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  248/2  w  m.  Kuźnica  Nowa  większością  głosów 
(10 Radnych za, 1 Radny wstrzymał się od głosu, 1 Radny nie chciał głosować),  w głosowaniu 
jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  Z.  Kulej,  
J. Leśniak, Z. Piśniak, J. Sas, R. Wręczycki.
Wstrzymał się od głosu: E. Chamela.
Nie głosował: W. Woźny. 

3.  zmiany   Uchwały  Nr  XX  XVII  .331.2018  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  19  marca  2018  r.   
w  sprawie    zaciągnięcia   pożyczki  długoterminowej    na   „Budowę    kanalizacji   sanitarnej   
w miejscowościach Antonów, Kuźnica Nowa oraz budowę dodatkowego zbiornika na wodę pitną 
na stacji uzdatniania wody w miejscowości Przystajń”

Przewodnicząca odczytała  projekt  uchwały,  powiedziała,  że  w poprzedniej  uchwale  pominięto 
zapis co jest źródłem spłaty pożyczki, następnie zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę  Nr XXXVIII.338.2018 w sprawie  zmiany Uchwały 
Nr XXXVII.331.2018 Rady Gminy Przystajń z dnia 19 marca 2018 r. w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej  na „Budowę  kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Antonów, 
Kuźnica  Nowa oraz budowę dodatkowego  zbiornika  na  wodę  pitną na  stacji  uzdatniania 
wody w miejscowości  Przystajń” jednogłośnie  (12 Radnych za)  w głosowaniu  jawnym przez 
podniesienie ręki. 

4. zmian   w   budżecie   Gminy Przystajń na 2018 rok  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Skarbnik omówiła projekt uchwały. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVIII.339.2018  w  sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Przystajń na 2018 rok jednogłośnie (12 Radnych za) w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki. 

Ad 14 i Ad 15
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała czy zostały podjęte wstępne decyzje 
odnośnie zmiany statutu. 
Sekretarz odpowiedział, że zostały podjęte. Wiemy co musimy zrobić. 
Przewodnicząca zaprosiła na sesję Rady Powiatu jutro w GOKSiR w Przystajni o godz. 10.00.
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Radny Zenon Piśniak zapytał kiedy będzie wycena lokalu po przedszkolu w Podłężu Szlacheckim, 
kiedy będzie  przekazanie  pieniędzy na  chodnik  w Podłężu Szlacheckim i  z  czego jest  robiona 
remiza w Ługach-Radłach.
Wójt  odpowiedział,  że  lokal  po  przedszkolu  w  Podłężu  Szlacheckim  został  wyceniony  na 
96 000,00 zł + VAT. Jeśli chodzi o chodnik to jak będzie ustalone, że procedura została zakończona 
to przekażemy środki na ten cel powiatowi. 
Radny  Grzegorz  Kierat powiedział,  że  remiza  w  Ługach-Radłach  jest  robiona  z  Funduszu 
Sołeckiego. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał czy jest szansa na boisko treningowe na stadionie na ul. Bór 
w Przystajni. 
Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie będzie nabór wniosków do LGD i jeżeli się uda pozyskać 
środki na ten cel to zrobimy je w przyszłym roku. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał czy coś więcej wiadomo na temat czyszczenia rzek.
Wójt odpowiedział, że Wody Polskie jeszcze się nie rozwinęły. Oddział w Kłobucku załatwia tylko 
niektóre sprawy. Odnośnie ważniejszych spraw trzeba będzie pisać do Sieradza.
Radna  Jadwiga  Jelonek powiedziała,  że  w  2008  r.  były  robione  badania  gleb  dla  rolników 
i zastanawia się czy nie trzeba zrobić takiego badania gleb powtórnie. Wtedy gmina to finansowała. 
Wójt odpowiedział, że ten temat jest mu nieznany. 
Sekretarz dopowiedział,  że  wtedy  koszty  ponosiły  Izby  Rolnicze,  ponieważ  gmina  nie  miała 
podstaw prawnych, żeby to zapłacić. 
Radny Grzegorz Kierat powiedział, że gmina może kupić czujnik gleby do takiego badania gleb. 
Radni stwierdzili, że taki czujnik nic nie da, ponieważ trzeba mieć atest na takie badanie gleb. 
Radny  Edward  Chamela powiedział,  że  do  tej  pory  na  złożony  wniosek  odnośnie  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  nie  dostał  odpowiedzi.  Czy dostanie  odpowiedź  na  to  swoje 
pytanie,  które  złożył  na  piśmie.  Czy ci  ludzie,  którzy mają  tereny do odlesienia  zostali  o  tym 
poinformowani, że trzeba to odlesić. 
Wójt odpowiedział, że miejscowy plan nie odlesia. Mieszkaniec składając wniosek może sobie ten 
teren odlesić, ale nie musi. Kto z tego odlesienia w 2006 r. skorzystał to nie ma problemu. Plan daje 
możliwość odlesienia.  
Sekretarz powiedział,  że  gmina  musi  o  te  tereny,  które  były  wcześniej  odlesione  ponownie 
wystąpić, ponieważ to nie zostaje zrobione z automatu.
Radny  Edward  Chamela zapytał  czy  Dyrektorzy  Szkół  są  zapraszani  na  sesję  Rady  Gminy 
Przystajń.  
Przewodnicząca odpowiedziała,  że  jeżeli  są  omawiane  sprawy  oświatowe  to  są  zapraszani. 
Ogólnie rzecz biorąc nie są zapraszani. 
Wójt odpowiedział, że on może na to pytanie odpowiedzieć, które Radny chciał zadać. 
Sołtys  Sołectwa  Przystajń  Dariusz  Kulej zapytał  na  jakim  etapie  jest  realizacja  Funduszu 
Sołeckiego Sołectwa Przystajń dot. oświetlenia ulicznego.
Wójt odpowiedział, że on nie wie. Trzeba zapytać pracownika.
Skarbnik dopowiedziała, że są popłacone mapy i robi się projekt. 
Radny  Edward  Chamela zapytał  się  o  Fundusz  Sołecki  Sołectwa  Brzeziny  dot.  oświetlenia 
ulicznego.
Wójt odpowiedział, że mapy do celów projektowych są zrobione, obecnie robi się projekt. 
Radny Remigiusz  Wręczycki zapytał  czy gmina  mogłaby monitować do tej  firmy,  która  robi 
kanalizacje na ul. Targowej w Przystajni, ponieważ jedna część pobocza jest utwardzona, a druga 
nie jest. Samochód osobowy może sobie coś uszkodzić. Jest tak, że 8 m jest utwardzone, a 2 m nie  
są. Trzeba coś z tym zrobić, ponieważ może dojść do tragedii. 
Wójt odpowiedział, że firma nie robi tego tak jak powinna i on się z tym zgadza. Walczymy z firmą 
w  tym  temacie.  Ta  technologia  nie  jest  docelowa,  ponieważ  oni  ten  kamień  tylko  czasowo 
uzupełnili. Potem to zmienią. 
Radny Remigiusz Wręczycki powiedział, że po tym pytaniu zastanawia się czy w ogóle zadawać 
jakiekolwiek pytania, ponieważ jeżeli coś się komuś stanie to będzie tragedia. 
Wójt odpowiedział, że nasze żądania czasami są zderzeniami ze ścianą, ale my musimy z tą firmą 
rozmawiać i dogadywać się. Są to bardzo trudne relacje. Prosi o wyrozumiałość.
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Radny Janusz Leśniak i Radny Grzegorz Kierat zwolnili się. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz zapytała o obowiązek utrwalania obrad Rady 
Gminy Przystajń, ponieważ wcześniej był taki archaiczny, bo archaiczny sprzęt, ale był. Teraz nie 
ma nic. 
Wójt odpowiedział, że on na sesji jest gościem, ale z szacunku dla Radnych jest do końca sesji. To 
nie on decyduje czy nagrywamy obrady, czy też nie. Nie ma obowiązku nagrywania obrad sesji. 
Jeśli on będzie miał taką dyspozycje to to zrobi. 
Sekretarz powiedział, że od następnej kadencji będzie obowiązek nagrywania. 
Radny Waldemar Woźny zapytał czy jeżeli Radny pyta o coś pracownika gminy to czy on ma 
obowiązek odpowiedzieć na to pytanie czy też nie ma takiego obowiązku. 
Radca Prawny odpowiedział, że każdy i Radny i mieszkaniec mają możliwość zadania pytania 
pracownikowi  samorządowemu,  a  on  ma  odpowiedzieć  na  to  pytanie,  jeżeli  to  nie  narusza 
tajemnicy. 
Radny  Edward  Chamela powiedział,  że  kierownik  działu  jest  od  tego,  żeby  odpowiadać  na 
pytania.
Wójt odpowiedział, że pracownicy nie muszą być na sesji. Jeżeli jest taka konieczność to prosimy 
pracownika.
Radny Edward Chamela złożył  wniosek,  żeby sesje  Rady Gminy Przystajń  odbywały się  od 
godz. 10.00. 
Przewodnicząca przypomniała o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego.
Wójt powiedział, że w wyniku złożonego odwołania komisja weryfikacyjna powiedziała, że nasze 
odwołanie  zostało  uwzględnione  dot.  fotowoltaiki  na  ujęciach  wody  w  Borze  Zajacińskim 
i  w  Przystajni  i  na  szkole  podstawowej  w  Przystajni.  Otrzymaliśmy informacje,  że  będziemy 
podpisywać umowę na dofinansowanie z Ministerstwa Sprawiedliwości dot. ochotniczych straży 
pożarnych na 1 defibrylator i 3 torby medyczne. 
Radny Edward Chamela powiedział,  że mogliśmy złożyć wniosek na 3 defibrylatory i  6 torb 
medycznych. 
Wójt powiedział, że myślał, iż Radni się ucieszą, że dostaliśmy to dofinansowanie. 

Ad 16
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodnicząca  dokonała  zamknięcia  XXXVIII  sesji 
VII kadencji Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                       
                                                                                             mgr Henryka Kapuścik
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